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Det är viktigt att 
du går och röstar

I den här texten får du veta vilka frågor som är viktigast
för Vänsterpartiet att driva i EU-parlamentet.

Vi vill arbeta för att
•  ställa om samhället för att hejda klimatkrisen
•  förbättra välfärden
•  skapa trygga jobb
•  bekämpa internationell brottslighet
•  försvara demokratin
•  arbeta för fred och folkrätt.

Om du vill se en mer rättvis och solidarisk utveckling  
i Sverige, EU och världen ska du rösta på Vänsterpartiet i EU-valet.

Din röst är viktig för hur Sverige, EU och världen
kommer att utvecklas under de kommande åren.
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En stark  
välfärd gör att 
samhället fungerar

I ett samhälle med en stark välfärd går alla barn i bra skolor, 
sjukvården finns för alla som behöver  
och det finns bostäder och fungerande kollektivtrafik för alla.
Det skapar trygghet och tillit mellan människor.

Högerpolitikerna vill att marknaden ska sköta samhället
i stället för politikerna.
De vill till exempel att människor ska betala mer själva för sjukvård  
och att skolor ska säljas till privata företag. 

I Sverige har högerpolitiken gjort att välfärden fungerar dåligt: 
mediciner tar slut på apoteken, 
barn lämnar skolan utan tillräckliga kunskaper
och pensionärer har blivit fattigare.

Högerpolitiken har länge varit stark även i EU.
Många medlemsländer har blivit tvingade
att sälja ut skolor, sjukvård, kollektivtrafik med mera till  
privata företag.  

Det har blivit svårare för länderna att själva bestämma 
över sin politik.

Vi i Vänsterpartiet vill ändra riktning på den politiken.
Vi vill bygga ett samhälle som styrs av omtanke och ansvar
i stället för marknadskrafter.
Vi säger nej till att ge EU mer makt över Sveriges ekonomi  
och välfärd.
Vi anser inte att Sverige ska ha euro som valuta.
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Vi människor måste minska utsläppen av växthusgaser nu  
för att bromsa klimatförändringarna,
om vi ska kunna leva tryggt i framtiden.
Det är ett stort arbete som politikerna måste ta ansvar för.

I Sverige och EU styr högerpolitiker som varken vill
eller kan rädda klimatet.
De har lämnat alla viktiga beslut till marknaden att lösa.
Det tar alldeles för lång tid att lösa klimatkrisen på det sättet.  
Det blir också orättvist, eftersom det blir dyrt för  
vanliga människor.

Klimatkrisen är global och måste lösas med globala  
överenskommelser.
Det är bra att EU sätter upp mål och regler 
för att begränsa utsläppen av växthusgaser.
Men EU hindrar också medlemsländerna
från att genomföra en effektiv klimatpolitik. 

Vi i Vänsterpartiet vill satsa mycket pengar 
på klimatomställningen i Sverige. 

Vi vill till exempel
•  ställa om industrin till produktion utan fossila bränslen
•  bygga ut järnvägen
•  göra bostäder mer energieffektiva.

För att lyckas med detta vill vi bygga ut Sveriges elproduktion 
och sänka priserna på el som inte förstör klimatet.

Vi kan klara klimatkrisen med en politik 
som tar ansvar för klimatomställningen.

Politiken  
måste ta ansvar  
för klimatet
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Sverige har en stark lagstiftning för en säker arbetsmiljö
och mot olika former av diskriminering.
Tillsammans med ”den svenska modellen” med kollektivavtal
ger det bra löner, bra arbetsvillkor och trygga jobb.

Sedan flera år tillbaka motarbetar högerpolitiker fackens  
rättigheter både i EU och i Sverige.
Inom EU kan företag röra sig fritt mellan olika länder
och det försämrar fackens möjligheter att kräva kollektivavtal.

Vänsterpartiet har alltid tagit strid för alla som arbetar.
Vi röstar mot alla förslag som kan försämra fackens rättigheter
och vi driver på förändring för bättre arbetsmiljö och arbetsvillkor.
Det kommer vi att fortsätta göra med samma kraft!

Bra löner och  
arbetsvillkor  
med kollektivavtal
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Samarbeta för  
att bekämpa  
internationell 
brottslighet 

Sverige och EU behöver samarbeta mer om den  
grova brottsligheten 
eftersom den rör sig över gränserna mellan medlemsländerna.
Det effektivaste sättet att bekämpa narkotikasmuggling,  
människohandel 
och penningtvätt är genom internationellt samarbete mellan  
tull och polis.

Vi vill stärka samarbetet i EU för att minska: 
•  bedrägerier – kriminella gäng som lurar till sig pengar
• � skatteflykt – varje år förlorar Sverige stora summor  

skattepengar till skatteparadis 
som skulle ha använts till skola, sjukvård och polis i Sverige.
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I ett samhälle med en stark demokrati har alla människor
rätt att fritt kunna uttrycka sin mening,
organisera sig och påverka hur samhället styrs.
I en demokrati har alla människor rätt att delta i samhället 
utan att bli diskriminerade eller hotade.

I dag hotas demokratin av högerextrema röster
som vill stoppa fri journalistik, vetenskap och politiska  
motståndare.
De skapar rädsla genom att sprida rasism, 
och hetsa mot feminister och hbtq-personer.

Vi vill arbeta för en stark vänster i EU-parlamentet
som står emot angrepp på demokratiska och  
mänskliga rättigheter.

Vi vill stärka demokratin bland annat genom att
•  kräva mer öppenhet och insyn i hur EU fattar beslut
•  bekämpa rasism och främlingsfientlighet
• � stärka kvinnors rätt att bestämma över sina egna kroppar
•  kämpa för kvinnors rätt till jämställda löner och frihet från våld
•  jobba för hbtq-personers rätt att bilda familj och leva i trygghet.

Försvara  
demokratin för  
ett rättvist och  
fritt samhälle
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Målet med all utrikespolitik och säkerhetspolitik
måste vara att skapa förutsättningar för fred mellan länder.
Folkrätten ska alltid ligga till grund för hur Sverige och EU
agerar i krig och konflikter.

Det är nu två år sedan Ryssland invaderade Ukraina.
Vi anser att Sverige och EU ska fortsätta stödja Ukraina,
både militärt och humanitärt,
i deras kamp för att försvara sig mot Ryssland.
Vi anser också att Ukraina ska släppas in i EU
och att EU ska hjälpa Ukraina att bygga upp ett fritt land igen.

Situationen för palestinierna är värre än någonsin.
Israel har dödat tiotusentals civila palestinier i Gaza.
Förödelsen och lidandet är enormt. 
Hamas terrorattack i oktober ger inte Israel rätt att döda.

Vi vill att EU gör mycket mer för att hitta en hållbar lösning för 
fred mellan israeler och palestinier.
Israels ockupation måste ta slut.

I stället för att stänga Europas gränser för människor på flykt
bör EU arbeta för att alla länder hjälper dessa människor
på ett rättvist och solidariskt sätt.

Vi anser också att EU behöver göra mycket mer 
för att förebygga krig så att färre behöver fly. 

EU behöver också göra handelspolitiken mer rättvis 
i förhållande till fattiga länder.
Fred i världen skapas genom rättvisa, demokrati och jämlikhet.

För fred  
och folkrätt



Vill du veta mer?
Scanna QR-koden för att läsa  

mer om vår politik.

vansterpartiet.se/euval2024


